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ساختن در این مملکت کار سختی است. البته به نظرم تمام جهان 
برای این که از این وضعیت خارج شود و لحظات شیرینی را داشته 
باشــد، نیاز به طنز و کمدی دارد. به نظرم اگر فیلم من بتواند یک 
درصد کمی از مردم را راضی کند و خوشحالشان کند، موفق شده 

است. امیدوارم که این اتفاق بیفتد.
 ارزانش در خصوص محوریت داســتان »آهنگ دونفره« گفت: 
فیلم های زیادی چه در ســینمای ایران چه در سینمای دنیا وجود 
دارد که محوریت داســتان آنها یک خواننده است. مثلا چندسال 
پیش فیلم جالبی به نام »دیروز« دیــدم که نامش هم از ترانه ای به 
این نام گرفته شده بود. داســتان فیلم در مورد خواننده ای نا امید 
بود که با اتفاقی که برایش رخ می دهد تبدیل به خواننده ای معروف 
می شود و من خیلی آن فیلم را دوست داشتم. نمونه های زیادی در 
سینمای جهان داریم که داستان زندگی یک خواننده است حالا یا 
بیوگرافی است یا این که شبیه به زندگی برخی خواننده هاست. مثلا 
فیلم دیگری دیده بودم که داستان آن در مورد زندگی یک خواننده 
زن قدیمی جاز بود و فیلم بسیار زیبایی بود. ولی »آهنگ دونفره« 
واقعیت زندگی یک خواننده نیست در واقع یک داستان خیالی است.

او در ادامه گفت: »آهنگ دونفره« داستان دو نفر است که یکی از 
آن ها از قشر مرفه و دیگری از قشر پایین تر است هر دو آن ها یک کار 
را انجام می دهند و هر دو سنگ هایی سر راهشان است که باید آن ها 
را بردارند، و واقعیت این است که در جامعه ما رسیدن به نقطه ای که 
خواننده ها در نهایت می رسند، بسیار سخت است. مثل فیلم سازی. 
بسیار سخت می توانی فیلم بسازی، بسیار سخت می توانی خواننده و 
معروف شوی و آن فردی که از قشر پایین تری است، به دلیل نداشتن 
امکانات مالی و ارتباطات، سخت تر می تواند این مسیر را طی کند. 
به هر حال همه می دانیم که رسیدن به موفقیت مدنظرمان بسیار 
سخت است و باید زحمت زیادی برای رسیدن به آن بکشیم و تلاش 
کنیم و خیلی مسائل مثل حوادث اجتماعی در آن دخیل است ضمن 
آن که پول هم برای رسیدن به هدف خیلی خیلی اهمیت دارد! در 
»آهنگ دونفره« هم سعی کرده ایم تا حدودی به این مسائل نزدیک 

شــویم. البته کاراکترهای آن واقعی نیســتند و داستان اصلی هم 
واقعی نیست.

نباید ناامید شد، من بعد از حدود بیست و پنج سال توانستم فیلم 
بسازم/ ناعادلانه بودن اکران،حال فیلم ها و سازندگانش را بد می کند

 ارزانش در ادامه توضیح داد: برای رسیدن به موفقیت، باید مسیر 
خیلی سختی را بگذرانی تا بتوانی به چیزی که مطلوب توست، برسی. 
خودم را مثال می زنم. من از سال 7۵ وارد دانشگاه شدم و شروع به 
کار کردم؛ بعد از حدود بیست و چهار، پنج سال  توانستم فیلم بسازم. 
در این مدت خیلی کار کردم. یک موسسه فرهنگی هنری داشتم و 
مستند کار می کردم. »آهنگ دونفره« فیلم اول سینمایی من است 
ولی من از سال ۸1 فیلم های مستند می ساختم و کارهای مختلف 
انجام می دادم. در دانشگاهی که من درس خواندم، از زمانی که وارد 
دانشگاه شدم تا پایان دوران تحصیلم حدود ۶0،70 خانم با گرایش 
کارگردانی وارد رشته سینما شدند. همه به عشق ساختن فیلم آمده 
بودند ولی به خاطر مشکلاتی که سر راه بود همه علاقه مندی شان 
را رها کردند. الان از آن 70،۸0 دانشــجویی که می شــناختم و از 
دوستانم بودند، به جز چند نفر که توانستند جذب رشته های مختلف 
شوند، بقیه به دلیل مشکلات زیادی که سر راهشان بود نتوانستند 
فیلم بسازند. این ها همه با عشق فیلم ســازی آمده بودند ولی الان 
هیچ کدام شان نیســتند. من هم خودم واقعا خیلی مقاوم بودم که 
مسیر را رها نکردم. سال ها برای زیباسازی شهرداری و بنیاد مسکن 
و...  مستند می ساختم یا فیلم ویدئویی تهیه و تولید می کردم، فیلم 
کوتاه می ساختم و... ۸سال شــاگرد عباس کیارستمی بودم. یعنی 
کوتاه نیامدم و رها نکردم و علاقه مندی ام را ادامه دادم و بالاخره آدم 

در نهایت قلاب اش یک جایی گیر می کند... نباید ناامید شد.
او در مورد حضور زن ها در ســینما گفت: اگر به تاریخ سینما را 
نگاه کنیم، از ابتدا که قاجار این صنعت را وارد کشــور کرد، سینما 
دست خودشان بود. بعد هم که به دست مردم افتاد، کار مردانه ای 
بود و زن ها به جز در بازیگری اجازه نداشتند به آن ورود کنند. بعد 
از مدت ها بالاخره چند زن وارد ســینما شــدند که البته هنوز هم 

تعدادشان نسبت به مردها خیلی کم اســت. در صورتی که ورود و 
حضور فیلم ســاز زن، نگاه متفاوتی با خود به سینما می آورد. یعنی 
داستان یک زن فیلم ساز متفاوت اســت از مرد فیلم ساز و از دریچه 
دیگری نگاه می کند. البته اگر اجازه دهند و این ســنگ ها را جلوی 

پایشان نیندازند.
وی اذعان داشت: وزارت ارشاد این کار را نمی کند. اتفاقا سازمان 
سینمایی خیلی من را حمایت کرد. آقای سهرابی و آقای لشکری پور 
واقعا به من کمــک کردند و حمایتم کردند. امــا در کمال تعجب، 
خیلی از تهیه کنندگان قدیمی دوســت نداشتند که من وارد شوم. 
حتی در اکران هم این مسأله به گونه ای برای من و فیلم من رخ داد 
و گرنه اتفاقات بهتری برای فیلم می افتــاد. به هرحال امیدوارم که 
این راه باز شود و خانم ها بتوانند راحت تر به حیطه هایی که دوست 
دارند، ورود کنند. همچون آقایانی که دارند فعالیت می کنند. الان 
در تهیه کنندگی، کارگردانی و فیلمنامه نویسی چند خانم فعالیت 
دارند ولی در خیلی زمینه ها ماننــد حیطه فیلم برداری واقعا تعداد 

خانم ها صفر است.
ارزانش در ادامه گفت: من خیلی دوســت نــدارم بین زن و مرد 
خط کشی کنم. به هرحال ممکن اســت نگاه متفاوت و احساسات 
جداگانه ای داشته باشند. ممکن است یک خانم فیلم ساز بخواهد یک 
سری حرف ها را از طریق فیلمش بگوید، مثلا بیشتر به اجحاف هایی 
که در حق زن ها می شــود یا به اتفاقات بدی که در جامعه می افتد، 
بپردازد که ممکن است دغدغه شخصی آن فرد باشد. ممکن است 
دغدغه من هم باشد که هست، ولی شــاید دلم نخواهد این ها را در 
فیلم ســازی مطرح کنم و بخواهم به مسائل دیگری بپردازم. این ها 

سلیقه ای است و انتخاب افراد با یکدیگر متفاوت است.
آرزو ارزانش در پایان گفت: تنها ناراحتی و گله و ناراحتی من از 
کمبود سالن ها و نداشتن سالن سینما در خیلی از شهرستان های 
ایران است، که متاسفانه خیلی هم ناراحت کننده است و همچنین از 
ناعادلانه بودن اکران ها است. امیدوارم که اتفاقات بهتری بیفتد. مردم 

»آهنگ دونفره« را ببینند و از دیدن آن خوشحال و راضی باشند.


